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Schriftelijke vragen ChristenUnie-SGP jeugdplan en consultatiebureau 

 

14 mei 2019 

 

Aan de leden van de raad, 

 
Op 9 april 2019 ontvingen wij schriftelijke vragen van de fractie van de fractie ChristenUnie-
SGP inzake het jeugdplan en het consultatiebureau. In deze brief vindt u de beantwoording 
van de door u gestelde vragen.  
 

1. Er zijn signalen dat er ouders bepaalde zorg nodig hebben, maar deze zorg niet kunnen 

ontvangen omdat de opvang van hun kinderen (in de leeftijd van 0 tot 4 jaar*) niet 

gemakkelijk geregeld kan worden. Kan er in kaart gebracht worden hoe vaak dit op jaarbasis 

gebeurd en wat hier de oorzaak van is? 

*Mogelijk zijn er financiële belemmeringen in de leeftijd van 0-4 jaar en in de leeftijd van 0-

2,5 jaar is er mogelijk geen opvang  voor kinderen (of is dit niet bekend). 

In Zwijndrecht zijn er meerdere locaties van kinderopvang verspreid over de wijken en in 

bijna elke school is peuteropvang aanwezig. Bij het consultatiebureau wordt bij alle kinderen 

gevraagd of ze gebruik maken van de kinderopvang/peuteropvang. Op het moment dat 

ouders zorg nodig hebben en er opvang voor de kinderen nodig is, wordt eerst gekeken 

welke reguliere mogelijkheden er zijn binnen het aanbod in Zwijndrecht. Met name voor de 

leeftijd tussen 2 en 4 is er veel mogelijk (gesubsidieerde peuteropvang met 

inkomensafhankelijke bijdrage, VVE plekken, peuteropvang/kinderopvang met recht op 

kinderopvangtoeslag), maar ook voor de leeftijd van 0-2 jaar zijn er mogelijkheden. In 

Zwijndrecht maakt 84% van de kinderen gebruik van de voorschool.   

 

Een andere mogelijkheid is de Sociaal Medische Indicatie (SMI). SMI is een vangnetregeling 

die de gemeente de mogelijkheid geeft om gezinnen met kinderen in de leeftijd van 0 t/m 12 

jaar tijdelijk financieel te ondersteunen als zij door medische of sociale omstandigheden een 

beroep moeten doen op een kinderopvangvoorziening.  Dit werd tot eind 2018 uitgevoerd 

door de Sociale Dienst Drechtsteden (SDD), maar is vanaf 1-1-2019 een lokale taak. In het 

lokaal plan Jeugd is hierover het volgende aangegeven:  

Met de sociaal medische indicatie voor kinderopvang kunnen we ouders die tijdelijk 

moeite hebben om de zorg voor hun kind(eren) op zich te nemen, ontlasten. We gaan we 

deze regeling die voorheen bij de SDD lag, zelf uitvoeren en de mogelijkheid om hiervan 

gebruik te maken, versoepelen.  

 

Op dit moment zijn we bezig met het implementeren van deze nieuwe taak in de 

werkzaamheden van het Jeugdteam. Op dit moment lopen er enkele aanvragen voor SMI, 

die mogelijk de signalen zijn die u aangeeft in uw vraag. Overige signalen zijn ons niet 

bekend. 
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2. Momenteel hebben we 1 schoolarts (1 FTE) voor geheel Zwijndrecht. Is dit genoeg? 

Het contact tussen de schoolarts en de huisartsen lijkt ons heel belangrijk. In hoeverre is er 

sprake van een structureel overleg tussen huisarts en schoolarts? En is dit ook voldoende 

volgens huisartsen en schoolarts? 

Rivas heeft op dit moment vacatures voor jeugdartsen. De huidige capaciteit voor de 

jeugdarts op schoolgaande kinderen in Zwijndrecht wordt uitgevoerd in samenwerking met 

jeugdartsen uit aangrenzende gemeenten zoals uit Papendrecht en Hendrik Ido Ambacht. 

Hierdoor blijven de werkzaamheden van de jeugdarts in balans. Het werven van artsen is 

een continue activiteit van Rivas, maar levert nog te weinig tot geen resultaten.  Zij zijn 

daarom voornemens om volgend schooljaar een pilot te starten waarbij mogelijk 
taakverschuiving een rol zal spelen.   

  

De samenwerking tussen jeugdartsen en huisartsen in Zwijndrecht is er wel, maar er is geen 

structureel overleg. Rivas geeft aan dit wel te zouden willen structureren, om de 

samenwerking verder te verbeteren. In het kader van het lokaal plan Jeugd zijn we bezig 

met de verbetering van de samenwerking tussen CJG/Jeugdteam en de huisartsen.  

 

3. Het is van levensbelang dat informatie tussen de verschillende instanties gedeeld wordt. 

Het systeem VIR lijkt hier een oplossing te bieden. Klopt dat? Waarom is VIR nog niet in 

gebruik genomen? 

In de regio Zuid-Holland is een regionale verwijsindex (VIR) beschikbaar, die een aansluiting 

heeft op de landelijke verwijsindex. In de verwijsindex kan door een meldingsbevoegde een 

jeugdige worden gemeld als hier zorgen over zijn. In principe vindt een melding met 

toestemming van de jeugdige en of zijn ouders plaats. Een meldingsbevoegde kan ook 

zonder toestemming melden en zo nodig met doorbreking van de op grond van zijn ambt of 

beroep geldende plicht tot geheimhouding, als hij een redelijk vermoeden heeft dat een 

gezonde en veilige ontwikkeling van de jeugdige wordt bedreigd. In de Jeugdwet is 

beschreven wanneer dit mag. Deze registratie bevat geen inhoudelijke informatie, maar het 

wordt duidelijk  welke andere hulpverlener zich mogelijk ook actief met de situatie van dit 

kind (jongere) bezig houdt. Als een andere meldingsbevoegde ook een melding doet over 

dezelfde jeugdige wordt een signaal afgegeven naar de meldingsbevoegden dat er een 

match is. De meldingsbevoegden kunnen dan met elkaar contact opnemen voor verdere 

afstemming. 

  

Een verwijsindex regelt niet dat er informatie tussen instanties wordt gedeeld, maar het is 

een hulpmiddel om onderlinge afstemming tussen professionals te versterken. In 

Zwijndrecht zijn een aantal organisaties aangesloten bij de VIR, maar het systeem wordt 

door deze organisaties niet actief gebruikt. Wel stemmen zij met elkaar af, alleen gebruiken 

ze hiervoor dus niet de VIR als hulpmiddel. Als gemeente zijn we aan het onderzoeken of 

het voor de juiste ondersteuning aan de jongeren helpt dat we het gebruik van de VIR 

stimuleren. Een aantal zaken dienen hiervoor nog wel verder uitgewerkt worden. Het 

belangrijkste hierin is de verantwoordelijkheid wat er gebeurt na een match en wie dan 

eindverantwoordelijk is. Dit is op dit moment nog niet geregeld in de gemaakte afspraken.  

 

4. Klopt het dat Yulius weer een patiëntenstop heeft tot juli 2019? Zo ja, leidt dit ertoe dat 

kinderen uit onze gemeente zorg mislopen? 

SGGZ (specialistische GGZ) heeft op dit moment inderdaad een cliënten stop bij Yulius. Dit 

is niet aan de orde voor de BGGZ (basis). Indien kinderen toch hulp nodig hebben zijn er 2 
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opties; Een andere aanbieder SGGZ die nog wel ruimte heeft of anders de “nee tenzij” 

regeling. Indien noodzakelijk is er dus wel hulp en lopen kinderen geen zorg mis.  

 

5. Het medisch kinderdagverblijf en de Steenenkamer zitten vol. Waar kunnen kinderen met 

een ontwikkelachterstand, een verstandelijke of meervoudige handicap geplaatst worden? 

Er zijn meerdere aanbieders met eenzelfde aanbod echter wat verder weg. Met ouders 

wordt gezocht naar alternatieven. In zijn algemeenheid is er schaarste en is niet alles direct 

of precies als gewenst beschikbaar.  

 

 

Wij hopen u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  
 

Hoogachtend, 

 

 

 

 

De secretaris, De burgemeester, 

 

 

 

  

 

 

  

 


